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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 12 feb. 1960
*'s Morgens te 10.30 uur aangevangen en 's middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President De Quay en de Ministers Van Aartsen, Beerman, Cals,
Klompé, Korthals, Luns, Marijnen, Van Rooy, Toxopeus, Visser (bij de punten 1 t/m 12) en
Zijlstra (afwezig Minister De Pous).

Voorts zijn aanwezig de Staatssecretarissen Van Houten (bij punt 2), Roolvink (bij
punt 13), Schmelzer (bij punt 13) en Veldkamp.

Secretaris: J. Middelburg.
- - -

13. Ingekomen stukken en mededelingen
c. Spijtoptanten (Zie notulen MR 5 februari 1960, punt 16i.)
Minister Luns deelt mede, dat het bericht, dat de Indonesische Regering maatregelen ten aanzien
van spijtoptanten heeft genomen niet juist is.

Minister Beerman voegt aan zijn betoog in de vorige vergadering toe, dat de
aantallen waarom het gaat bij de discussies in de Kamer niet nauwkeurig bekend zijn, maar dat
alleen het aantal maatschappelijke Nederlanders al op 100.000 of 200.000 kan worden gesteld.
Spreker vestigt er voorts de aandacht op, dat men bij overkomst uit Indonesië naar Nederland
rond 30% meer krijgt dan de steun aan Nederlanders, die niet meer in staat zijn hun
levensonderhoud te verdienen. Aangezien het hier niet alleen een kwestie van toelaten betreft,
maar het nog meer een kwestie is van woningbouw, onderwijsvoorziening en investeringen in de
industrie om nieuwe arbeidsplaatsen te verkrijgen is het een vraag voor het Kabinet of het van
oordeel is, dat meer Indonesiërs tot Nederland moeten worden toegelaten dan het aantal waartoe
de Regering zich eerder bereid had verklaard (2000 per jaar).

Minister Klompé meent ook, dat de opvang van hen, die uit Indonesië komen,
niet in de eerste plaats een kwestie van geld is, maar het eerste punt is de zorg voor de woningen.
Een grote moeilijkheid daarbij is, dat het niet mogelijk is de woningbouw ongelimiteerd uit te
breiden. In het noorden van het land waar de woningsituatie minder nijpend is, kan men weinig
of geen gerepatrieerden heenbrengen, aangezien er dan voor hen geen werkgelegenheid is. Men
kan deze mensen ook niet jaren lang in contractpensions laten blijven, daar dit sociaal niet
verantwoord is.

Minister Zijlstra voegt hieraan toe, dat het bovendien een belangrijke financiële
kwestie is. Daarnaast moet men letten op repercussies niet alleen in Indonesië ten aanzien van
Chinezen en maatschappelijke Nederlanders, maar ook bij de emigratie t.a.v. “spijtemigranten” en
tegenover werklozen.

Minister Luns heeft ook de indruk, dat de regering bij de verzorging van de
Indonesiërs, die naar Nederland komen, verder gaat dan waartoe zij ten aanzien van de eigen
bevolking bereid is.

Minister Van Rooy stelt de vraag of aan het Internationale Roode Kruis is te
denken nu het Nederlandse apparaat in Indonesië ter beroordeling van visumaanvragen
onvoldoende is. Minister Luns acht het onwaarschijnlijkk, dat het Internationale Roode Kruis zich
met een taak op dit terrein zou willen belasten.

De minster-president stelt voor, dat in overeenstemming met het besluit van de
vorige week aan het tot nu toe gevoerde beleid wordt vastgehouden en dat Minister Beerman
aanvaarding van een evenutele motie die verder gaat ernstig zal ontraden. Minster Beerman
verklaart zich hiermede akkoord.
- - -

Kenmerk: Ministerraad.
© NA, archief van de Ministerraad en onderradendoos 618
http://resources.huygens.knaw.nl/indonesischebetrekkingen1945-1969/Nederlands-indonesischeBetrekkingen1950-1963/Document/15606


